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ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU 
 

Podzim se pomalu rozjíždí na 

plné obrátky a už brzy se sejdeme, 

abychom rozsvítili vánoční 

stromeček. Počasí nám snad ale 

ještě vydrží, aby se podařilo 

dokončit rozjeté akce. Především 

komunikace na Dubině, které se 

oproti původnímu harmonogramu 

opozdili z důvodu většího rozsahu 

potřebných sanací. Podle 

posledních informací od zhotovitele 

stavby dojde k pokládce asfaltu 

v druhé polovině listopadu. O 

přesném termínu budou všichni rezidenti vyrozuměni s dostatečným předstihem a v době 

pokládky dojde k celkové uzavírce, kterou bude nutné respektovat. Prosím zde bydlící 

rezidenty o trpělivost a omlouvám se za všechny komplikace stavbou způsobené. Nicméně 

stavba už začíná nabírat konečný stav a zhotovitel se snaží vše dělat, co nejlépe může.  

Během léta byla odstraněna 

váha u skladováku na Dolním 

konci. Plocha bude vyasfaltována 

společně s komunikacemi na 

Dubině. U dolního mlýna nad 

Danielovými byly v zatáčce 

instalovány svodidla a minulý 

týden proběhla oprava povrchu 

komunikace dvojitým štěrkovým 

nátěrem. V současné době 

probíhá úprava prostoru u školy. 

Došlo k odstranění nevyhovující 

brány, která byla příliš úzká a 

nahrazení dožilého asfaltového povrchu za zámkovou dlažbu. Do konce října bychom rádi měli 

hotovo. Na tomto místě také došlo k pokácení přerostlých a proschlých tújí, které budou na 

jaře nahrazeny vhodnější zelení. Nahrazeny budou i dva betonové sloupy s veřejným 

osvětlením, které jsou v havarijním stavu. Na jednom z nich bude umístěna kamera se 

záznamem pro dohled nad prostranstvím parkoviště, vstupu na hřbitov a pohostinství.  
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U Korábova mlýna pokračuje oprava kapličky. 

Na jaře na ní byla opravena střecha a teď na podzim 

byla opravena fasáda, během které byl obnoven 

původní klenutý oblouk nad dveřmi. Na opravu jsme 

získali dotaci od Pardubického okraje. Dokončení 

celé opravy proběhne až příští rok na jaře, kdy 

kaplička získá nové dveře kopírující klenutý oblouk a 

původní modrou barvu. Děkuji Zábrahovým, za 

možnost uskladnit materiál a Stejskalovým za 

možnost připojení se k elektrice.  

 V září proběhla výměna plováků ovládající 

čerpadla čistírny odpadních vod a čerpací stanice 

pod hospodou. Také se podařilo instalovat česla do 

kanalizační stoky, které budou zachytávat hrubé 

nečistoty, aby se zbytečně neničila čerpadla. V této souvislosti DŮRAZNĚ PŘIPOMÍNÁM, ŽE DO 

KANALIZACE V ŽÁDNÉM PŘÍPADĚ NEPSPLACHUJTE HADRY, VLHČENÉ UBROUSKY, DÁMSKÉ 

HYGIENICKÉ POTŘEBY, DĚTSKÉ PLENY apod. Ty se na rozdíl od toaletního papíru nerozpadnou 

a mohou způsobit ucpání kanalizace nebo zničení čerpadel. Náklady na tyto opravy se následně 

negativně projeví ve zvýšení ceny stočného, které budeme účtovat koncovým uživatelům od 

roku 2023! DO KANALIZACE DÁLE NEPATŘÍ JAKÉKOLI TUKY, OLEJE A CHEMIKÁLIE! TI Z VÁS, 

CO JSTE NAPOJENI NA VEŘEJNOU KANALIZACI, BUĎTE PROSÍM SVĚDOMITÍ A DODRŽUJTE 

TYTO ZÁSADY!  

 V září byly na hřbitově ke hřbitovní zdi v urnovém 

háji přemístěny dva secesní pískovcové náhrobky. Ty 

původně stály vedle hrobu rodiny Beranových, na 

nevyužívaném hrobovém místě, které se tím uvolnilo a 

tyto umělecky cenné náhrobky zůstanou zachovány. 

Náhrobek s křížem byl celý pokrytý břečťanem, který 

byl před dvěma lety odstraněn, aby nedocházelo 

k jeho dalšímu poškozování. Kotva neznamená, že 

zesnulý byl námořníkem, jak by se mohlo na první 

pohled zdát. V dávných dobách sice byla symbolem 

námořníků, kteří věřili, že je ochrání před přírodními 

živly, navíc jim připomínala jejich domov – přístav. 

Později se začala kotva pojit také s náboženstvím a 

stala se jedním ze symbolů křesťanství, kdy měla 

poukazovat na naději. 
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 Zastupitelstvo stanovilo, že doba svícení veřejného osvětlení se zkrátí, z důvodu úspor 

elektrické energie. Lampy budou v Líšnici i Zakopance svítit každý den od soumraku do 22.00 

a od 4:30 do svítání.  

 S Povodí Labe jsme se dohodli na postupu řešení zarostlého odtěžovacího ramene u 

Olšiny. Po opadu listí provedeme prořez náletových dřevin v úseku od splavu po most. Poté za 

vhodného počasí dojde k vytrhání kořenů v průtočném profilu bagrem, aby bylo možné plochu 

osekávat v co největší míře svahovou sekačkou. Do léta bychom chtěli mít plochu již 

upravenou. Snad se nám záměr v tomto terénu podaří.  

 Výsledek voleb je vám jistě dobře znám. Chci poděkovat všem, kteří k volbám přišli a i 

všem, kteří se uvolili jít se svou kůží na trh. Počet členů zastupitelstva se snížil na 11 a 10 

staronových zastupitelů doplnila Ing. Jana Krkavcová Dvořáková. O tom, jak se volilo se dočtete 

dále ve zpravodaji v příspěvku Honzi Štěpánka, který se rozhodl svou práci v zastupitelstvu 

přerušit. Přerušit píši záměrně, protože pevně věřím, že v budoucnu najde sílu, čas a chuť se 

do zastupitelstva vrátit. Jsem rád, že nám zůstane i nadále nápomocen v podobě člena 

finančního výboru, protože zkušenosti v tomto oboru má bohaté.  

 V pondělí 17.10.2022 proběhlo ustavující zastupitelstvo obce. Letos se po mnoha letech 

nevolila Rada obce. Starostou byl zvolen Pavel Štefek, který bude pro funkci uvolněn a 

neuvolněným místostarostou byl zvolen Marek Papcun. Předsedkyní finančního výboru byla 

zvolena Ing. Jana Dvořáková Krkavcová a jako jeho členové Ing. Jan Štěpánek a Bc. Michal 

Schreiber. Kontrolnímu výboru bude předsedat MVDr. Martina Hynková. Další dva členové 

kontrolního výboru budou zvoleni na dalším zasedání.  

 Jaké jsou plány na další čtyři roky? Především dotáhnout všechny zásadní „kostlivce“, 

které se z různých důvodů nepodařilo dokončit. Důležité budou opravy a pravidelná údržba 

mostů. Samozřejmě opravy komunikací, a především už musíme vyřešit bezpečný pohyb 

chodců podél komunikace II/312. Realizace bude záviset na ochotě vlastníků přilehlých 

pozemků, zda části potřebné pro stavbu poskytnou. 

 Chci Vám poděkovat za důvěru a budu se co nejvíce snažit, abychom byli v naší vesnici 

spokojení. Plánů je hodně. Bohužel čas utíká až příliš rychle a okolnosti někdy dokáží věci 

neuvěřitelně zpozdit a někdy dokonce i znemožnit. V příštím zpravodaji bych rád zhodnotil 

uplynulé čtyřroční období a více nastínil záměry, které bychom chtěli realizovat. 

        Pavel Štefek – starosta  

Obecní úřad V Líšnici bude od 21.11. do 25.11.2022 uzavřen z důvodu 

dovolené.  
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 36. jednání Rady obce Líšnice dne 14. července 2022 

Rada obce schválila: 

• rozpočtové opatření č. 4 ve výši 10 000 Kč   - příspěvek od Sdružení Orlicko na oslavy 135 
let SDH. 

• nákup kamer na parkoviště u kostela a ke sběrnému místu odpadů ve skladováku na 
dolním konci dle cenové nabídky firmy HYSPERIA GROUP, s.r.o. ve výši 33 972,- Kč bez DPH 
a 17 994,- Kč bez DPH. 

• uzavření pojistné smlouvy na havarijní pojištění nového požárního automobilu Ford 
Tranzit reg. zn. 6E83024 s pojišťovnou ČSOB, a.s. v ceně do 20 tis. Kč. 

• připojení účelové komunikace – připojení stavebního pozemku parc. č. 3171/1 v k.ú. 
Líšnice k místní komunikaci podle PD zpracované Bc. Jakubem Heroldem.  

 
Rada obce podpořila názor jednatele obchodní korporace Správa majetku Obce Líšnice, s.r.o., 

IČ: 27529207 a dává mu souhlas k nákupu dálkově řízené sekačky SPIDER 2SGS s navijákem a 

dalším příslušenstvím do majetku této dceřiné společnosti obce dle cenové nabídky výrobce 

830 000,- Kč bez DPH. 

Rada obce navrhla obecnímu zastupitelstvu schválit smlouvu o bezúročné zápůjčce obce 

obchodní korporaci Správa majetku Obce Líšnice, s.r.o., IČ: 27529207 ve výši 300 000,- na 

dofinancování nákupu výše uvedené sekačky se splatností do 3 let s možností předčasného 

splacení. Zápůjčka bude splacena částečně po vrácení odpočtu DPH, dále pak z výnosů 

z poskytování služeb touto sekačkou, případně z odprodeje nepotřebného majetku sloužícího 

k sekání trávy dnes (ramenová sekačka). 

34. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

konané dne 26. července 2022 
Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Miroslava Daniela a Pavla Kaplana. 

• program 34. zasedání ZO. 

• smlouvu o zápůjčce ve výši 300 000 Kč společnosti Správa majetku Obce Líšnice s.r.o. IČO: 
27529207 na pořízení svahové dálkově řízené sekačky Spider 2SGS s termínem splacení 
jistiny do 3 let od podpisu smlouvy.  

• smlouvu o finančním daru Spolku myslivců Líšnice z.s., IČO: 47499141 ve výši 45 000 Kč k 
hrazení výdajů spojených s činností spolku. 

• darovací smlouvu, kterou dárce Jiří Kaplan a Iva Kaplanová, bytem Líšnice 82, 561 84 
Líšnice bezplatně převádí na obdarovanou Obec Líšnice, IČO: 00279170 vlastnické právo k 
pozemku č. 99/8 odděleného od parcely č. 99/2 podle GP č. 816-63/2022 včetně všech 
jejích součástí a příslušenství. (Pozemek a socha p. Marie Lurdské u č. p. 171) 
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• rozpočtové opatření č. 5 a 6. 

• smlouvu o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – Podpora památkové péče v Pardubickém 
kraji na rok 2022, poskytovatel Pardubický kraj IČ: 70892822, na realizaci akce „Líšnice, 
obnova kaple u Korábova mlýna“. Číslo smlouvy OKSCR/22/23461. 
 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• plnění usnesení z předešlého zastupitelstva. 

• GP 822 - 77/2022 pro rozdělení pozemku parc. č. 4050 v k.ú. Líšnice. 

• uzavření havarijního pojištění na DA JSDH u ČSOB pojišťovny.  

• stav prací na investiční akci „VÝSTAVBA A REKONSTRUKCE MÍSTNÍ KOMUNIKACE POD 
DUBINOU, K. Ú LÍŠNICE“. 

• provedení opravy střechy školy v místech zatékání. 

• realizaci opravy venkovních schodů, nových podlah a výmalby mateřské školy. 

37. jednání Rady obce Líšnice dne 5. září 2022 

Rada obce schválila: 

• rozpočtové opatření č. RO-7 ve výši 18 000,- - příjem dotace od Pardubického kraje – 
nákup motorové pily pro JSDH a 48 000 Kč  -  dotace na komunální a senátní volby. 

Rada obce projednala: 

• návrh kupní smlouvy s manžely Trýbovými a Zelenkovými na pozemek číslo 4050/2 – 
předkládá OZ ke schválení znění této smlouvy předložené kupujícími s úpravami dle 
připomínek externího právníka a zastupitelů. Pokud bude smlouva schválena, je nutné 
schválit dodatek k nájemní smlouvě s Líšnická a.s. – zajistí rada obce. 

• možný postup v převodu pozemků od ČR zastupované SPÚ – pozemek číslo 1190/8 (bývalá 
telekomunikační ústředna) a pozemek číslo 3736 (cesta k č. p. – předkládá OZ ke schválení 
žádosti o převod od SPÚ. 

• projednala žádost SPÚ – vyjádření k převoditelnosti pozemků u MŠ číslo 1190/6 a 1190/7 
(o jejich převod do majetku Obce jsme požádali v listopadu 2021); k pochopení a vyjádření 
je nutné nastudovat příslušnou pasáž zákona o Státním pozemkovém úřadu – zajistí 
místostarosta. 

Rada obce bere na vědomí: 

• stav projekce cyklostezky – předkládá OZ ke schválení poskytnutí příspěvku 810 tis. Kč 
Sdružení obcí Orlicko na pořízení celé projektové dokumentace (postupně dle dokončení). 
Poté bude Sdružení obcí Orlicko jednat s ostatními obcemi o poskytnutí jejich části 
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příspěvku dle dříve schváleného poměru a následné vypořádání s naší obcí. Bez tohoto 
kroku by se akce zastavila. 

• kolaudaci vodovodu za kostelem. Tím může být tento vodovod účetně přeřazen do 
majetku a může být zahájeno jednání s Vak Jablonné nad Orlicí, a.s. o směně za jejich 
vlastní akcie. Vak dnes tento vodovod užívá. 

• zápis z jednání Školské rady. Rada povoluje čerpání prostředků z nerozděleného zisku 
minulých let na opravu kopírovacího stroje ZŠ ve výši 49 tis. Kč a na financování výukových 
a preventivních programů pro žáky na školní rok 2022/2023 ve výši 10 000 Kč. Neschvaluje 
čerpání na obnovu inventáře v počítačové učebně – bylo předjednáno na rok 2023.    

• stav na poště – personální nedostatečnost a z toho vyplývající stálé změny provozní doby. 
K jednání je nabídky Pošta partner (do budoucna) – zda Obec či nabídnout Konzumu. 

35. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

konané dne 12. září 2022 
Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Marka Papcuna a Ing. Jana Štěpánka.   

• program 35. zasedání ZO. 

• předloženou projektovou dokumentací „Přístavba objektu č. p. 321 p.č.st. 111, 577/1, 
579“ v k.ú. Líšnice investora Andrš reality s.r.o. IČ: 06733093 z 7/2021 a upravenou 2/2022 
za podmínky souladu projektu s územním plánem. 

• kupní smlouvu na pozemek parc. č. 4050/2 o výměře 3 000 m2 vzniklý podle GP 822-
77/2022 s kupujícími manželi Adamem Trýbem a Jitkou Trýbovou a manželi Adélou 
Zelenkovou a Josefem Zelenkou. 

• podání žádostí o převod pozemků parc. č. 1190/8 a podílu na pozemku parc. č. 3736 v k.ú. 
Líšnice od Státního pozemkového úřadu, IČ: 1312774.   

• směnnou smlouvu č. SM/04/22/Fa, podle které dojde ke směně vodovodu o délce 593 m 
v hodnotě 1.065.128,20 Kč z majetku obce Líšnice za 1.065 ks kmenových akcií na jméno 
v listinné podobě ve jmenovité hodnotě 1.000 Kč, o celkové jmenovité hodnotě 1.065.000 
Kč, společnosti Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. s doplatkem ve výši 128,20 
Kč. 

• poskytnutí investičního finančního příspěvku ve výši 810 000 Kč Sdružení obcí Orlicko, IČ 
70951993 na spolufinancování projektové přípravy akce Cyklostezka Žamberk – Líšnice a 
pověřuje starostu obce jednáním se Sdružením obcí Orlicko a se starosty výstavbou 
cyklostezky dotčených obcí o poskytnutí příspěvků na spolufinancování projektové 
přípravy akce Cyklostezka Žamberk – Líšnice za účelem snížení nákladů obce Lišnice na 
spolufinancování této akce. 

• odměnu dále nekandidujícím zastupitelům Ing. Radislavu Korábovi, Jiřímu Hovádkovi, Ing. 
Miroslavu Keprtovi a Josefu Tomanovi ve výši dvojnásobku jejich dosavadní odměny za 
výkon funkce. 

• odměnu starostovi obce Pavlu Štefkovi ve výši 100 000 Kč za práci nad rámec svých 
povinností.  

• rozpočtové opatření č. 8. 
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Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• plnění usnesení z předešlého zastupitelstva. 

• Projektovou dokumentaci Přístavba objektu č. p. 321 p.č.st. 111, 577/1, 579“ v k.ú. Líšnice 
investora Andrš reality s.r.o. IČ: 06733093, která byla doplněna o požadavky obce na 
parkovací kapacity. 

• stav prací na investiční akci „VÝSTAVBA A REKONSTRUKCE MÍSTNÍ KOMUNIKACE POD 
DUBINOU, K. Ú. LÍŠNICE“. 

• vydání kolaudačního souhlasu pro vodovod za kostelem. 

• situaci týkající se zajištění projektové dokumentace na cyklostezku Žamberk – Líšnice. 

• situaci s provozní dobou pobočky České pošty. 

38. jednání Rady obce Líšnice dne 21. září 2022 

Rada obce schválila: 

• dodatek č. 3 k nájemní smlouvě č. 414/2009 s pronajímatelem Líšnická a.s., IČ: 00279170. 
Dodatek je sjednáván z důvodu snížení výměry pronajaté plochy o pozemek číslo 4050/2, 
na který byla Obecním zastupitelstvem schválena kupní smlouva. 

Rada obce projednala: 

• přípravu voleb do Obecního zastupitelstva a Senátu ČR konané ve dnech 23. - 24. 9. 2022. 

  KOMUNÁLNÍ VOLBY 

Skutečně můžeme v obecních volbách volit přímo jednotlivé kandidáty? 

 Náš volební systém pro volby místních zastupitelstev je nejdivnější v celé Evropě. Jeho 

skrytosti téměř nikdo z nás voličů netuší a jsme pak často překvapeni výsledkem voleb. 

 Jeho hlavním problémem a chybou je, že funguje jinak, než se tváří. Řada z nás si tak 

myslí, že si můžeme vybírat přímo jednotlivé kandidáty a obejít tak jejich strany či sdružení. To 

je pravda jenom napůl. Hlas pro každého kandidáta se totiž nejprve přičítá jeho straně. Podle 

součtu hlasů pro jednotlivé kandidáty se určí, kolik získá která kandidátka mandátů. Teprve 

poté se řeší, komu z dané kandidátky mandát připadne. A k tomu, aby se měnilo původní 

pořadí na kandidátce, je zapotřebí získat výrazně nadprůměrný počet hlasů (více než 110% 

z průměru počtu hlasů na jednoho kandidáta z té kadidátky). 
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 Velmi snadno se tak stane, že i když jsem na jedné kandidátce nevolil nikoho jiného než 

kandidáta č. 5, tento jeden můj hlas způsobí, že tato kandidátka získá právě jeden mandát – 

neobsadí jej kandidát č. 5, ale kandidát č. 8, kterého bych nikdy nevolil. 

 Jak se to může stát? Tvůrci systému se snažili smíchat tři vzájemně jen obtížně slučitelné 

věci: aby byl systém poměrný, současně aby voliči mohli hlasovat pro kandidáty napříč listinami 

(tomu se říká panašování), ale současně aby zůstal alespoň částečně zachován vliv těch, kdo 

kandidátky sestavují, na to, kdo za ně v zastupitelstvu zasedne. 

 Připomíná to pohádku o pejskovi a kočičce a jejich dortu. Pejsek věděl, že „to se 

do takového dortu dá všecko, co nejraději jíš, a pak je ten dort nejlepší. Když tam dáš takových 

nejlepších jídel pět, tak je pětkrát dobrý.“ Jak to s jejich dortem dopadlo, víme – velký, zlý pes, 

který jim jej sežral, ležel a hekal v houští ještě čtrnáct dní. Když totiž smícháme samé dobré 

věci, nemusí z toho vyjít lahůdka, ale může nás hodně bolet břicho. 

 Podobně je to s naším obecním volebním systémem. Jednotlivé prvky, na nichž je 

vystavěn, mohou být užitečné. Dohromady ale vytváří koktejl, kvůli němuž občanům jen těžko 

vysvětlíme, jak to, že je v zastupitelstvu někdo, kdo dostal čtyři sta hlasů, a jiný s tisícem tam 

není. 

 Je to způsobeno nejenom obvyklou snahou páchat dobro (jež končívá špatně), ale i tím, 

že jsme spolu se Slováky jedni z mála, kteří volí stejným systémem na malé vesnici 

i zastupitelstvo hlavního města. 

 Při řešení by se mělo začít právě odlišením systému pro volby na vesnici a ve městě. A pak 

si říct, co chceme – jestli skutečně většinový systém preferující nejsilnější vlky, nebo skládat 

zastupitelstva, která odrážejí zájmové složení dané obce. Měli bychom ale opustit toho našeho 

nešťastného kočkopsa, který nepomáhá, ale zatemňuje a vzbuzuje zdání jakýchsi temných 

čachrů. 

Co z toho vyplývá pro nás? 

 Když to vezmu v nadsázce, tak u nás si nehrajeme na vlky a beránky – vládu a opozici, je 

to o spolupráci.  Dvě kandidátky jsme dali dohromady proto, aby byla možnost výběru. Na 

jedné kandidátce (pokud je voleno více než 9 zastupitelů) smí být totiž nejvýše jen tolik 

kandidátů, kolik je voleno zastupitelů – v našem případě 11. Takový zájem ale nebyl, proto 

jsme na každé kandidátce měli 8 uchazečů. Předpoklad byl, že voliči budou volit spíše 

jednotlivé kandidáty než celé kandidátky a šanci tak budou mít i nováčci. Ale stal se opak; na 

hodně volebních lístcích byla zakřížkována celá kandidátka Hasiči pro obec a z druhé 
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kandidátky Pro rozvoj obce často nebyl dán křížek nikomu. Tím byly karty rozdány a hasiči tak 

získali 7 mandátů, z druhé kandidátky vzešli 4 zastupitelé.  

 Uvidíme, zda bude dostatečný tlak na poslance či senátory, aby byl tento volební zákon 

pozměněn alespoň pro menší obce. Jinak, mají-li být výsledky voleb v malých obcích občanům 

srozumitelné, musel by v dosavadním systému kandidovat každý sám za sebe. Pak jdou do 

zastupitelstva ti s nejvyšším získaným počtem hlasů. Tak tomu mají například v Kameničné.  

 Je to ovšem pracné a předpokládá to před volbami osobní aktivitu každého z kandidátů, 

aby si sehnal na svůj petiční arch podpisy alespoň 4% občanů (cca 30 podpisů). S tímto archem 

plus dalším formulářem zašel včas na pověřený úřad  v Žamberku, kde by svoji kandidaturu 

podal. Když jsme provedli sondu zájmu o tento způsob kandidatury na jednom ze 

zastupitelstev, tak z toho vyplynulo, že by to nejspíš nedopadlo a volby by tak u nás třeba ani 

nebyly. Navíc za současného platného znění volebního zákona je tam nebezpečí, že proti 

kandidujícím jednotlivcům někdo postaví vícečlennou kandidátku nějakého sdružení. Ta, 

pokud ji někdo volí, má pak obrovskou výhodu, protože sbírá hlasy násobně více než 

jednotlivec. To se letos stalo na Studeném. Ano, i taková umí být demokracie, pokud nemá 

vhodně nastavené mantinely. 

Jan Štěpánek  

Čerpáno z článku politologa prof. Stanislava Balíka, děkana Fakulty sociálních studií 

Masarykovy univerzity v Brně,  uveřejněného v časopisu Reflex č. 38 

 

  JAK JSME VOLILI V LÍŠNICI? 

 Ve dnech 23. – 24. září proběhly v celé ČR komunální volby do obecních zastupitelstev. 

Stejně tak tomu bylo v naší obci a patří se úvodem poděkovat starostovi Pavlu Štefkovi za 

sestavení kandidátek a Miroslavu Keprtovi, který  s mým přispěním zajistil dostatečné množství 

podpisů občanů obce pod peticemi (alespoň 7% z počtu obyvatel obce), aby tyto kandidátky 

mohly být řádně a včas zaregistrovány u pověřeného Městského úřadu v Žamberku a volby se 

tak vůbec mohly v obci uskutečnit. Též se patří poděkovat volební komisi za přípravu a hladký 

průběh voleb i všem kandidátům, že šli takříkajíc s kůží na trh.  

 A jak volby dopadly, ukazuje následující tabulka obsahující pouze zvolené zastupitele. Je 

v ní též srovnání s předchozími volbami z roku 2018 i 2014 – ovšem zde pozor; zatímco v letech 

2018 i 2014 se volilo 15 zastupitelů, letos se volilo 11 zastupitelů (rozhodlo se tak zastupitelstvo 

před volbami, aby už nadále nemusela být zřizována obecní rada): 
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2022 2018 2014 

Účast voličů / počet voličů 339 z 625 351 z 604 356 z 605 

Hlasů celkem uděleno 2 947 3 090 4 122 

Hlasů udělených 1 voličem-průměrně 8,69 8,80 11,58 

Hasiči pro obec kandidátů 8 12 8 

Pro rozvoj obce kandidátů 8 8 12 

Hasiči pro obec hlasů 1 860 1643 1349 

Pro rozvoj obce hlasů 1 087 1447 2773 

% z celku Hasiči 63,1% 53,2% 32,7% 

% z celku Pro rozvoj 36,9% 46,8% 67,3% 

    

Kandidátka Hasiči pro obec 
Získaných hlasů 

     2022 2018 2014 

Štefek Pavel 300 211 215 

Kubíček Miroslav 245 182 201 

Štefek Petr 250 150 179 

Kaplan Pavel 181 142 179 

Schreiber Michal 281 175 XXX 

Bříza Petr 186 97 XXX 

Jana Dvořáková Krkavcová 204 XXX XXX 

    

    

Kandidátka Pro rozvoj obce 
 Získaných hlasů 

 2022 2018 2014 

Bednářová Ludmila 125 142 174 

Daniel Miroslav 140 154 182 

Papcun Marek 250 211 248 

Hynková Martina 134 170 240 

 

 Co z výsledků vyplývá? Že jsme vcelku disciplinovaní voliči, účast 54,2% ale byla nižší 

v porovnání s předchozími volbami v roce 2018 (58,1%) i v roce 2014 (58,8%), ale je lepší než 

celostátní průměr 46,1%, než průměr Pardubického kraje 48,6 % a než průměr okresu Ústí nad 

Orlicí 49,6 %. Když se podíváme na okolní obce, obecně je vždy výrazně vyšší účast tam, kde je 

více kandidátek než u obcí s jedinou kandidátkou – např. v sousední Lukavici s jednou 
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kandidátkou  byla účast jen 43,7 %. Vyšší volební účast je také i tam, kde panovala 

nespokojenost s prací zastupitelstva, nebo se našli ambiciózní kandidáti a dalo se dohromady 

více opozičních kandidátek. Příkladem takového dění jsou Verměřovice či Studené, kde volební 

účast přesáhla 70%. Když se na to ale podívám za celou republiku, tak to celé svědčí o setrvalý 

pokles zájmu o veřejné dění.  

 Potěšujícím signálem je vzestup počtu hlasů udělených jedním voličem ve srovnání 

s předchozími volbami. Není to z tabulky na první pohled patrné, ta mluví o opaku. Je ale nutné 

vzít v potaz nižší počet volených zastupitelů ve srovnání s minulostí.  Každý volič měl letos 

k dispozici 11 hlasů, uplatnil jich v průměru 8,69. V roce 2018 měl každý volič 15 hlasů a 

průměrně jich uplatnil jen 8,8. Z toho se dá usuzovat, že jsme měli dobré kandidáty. U 

některých z pokračujících zastupitelů je vidět pokles počtu udělených hlasů, zejména na 

kandidátce  Pro rozvoj obce. Dalo by se říci, že voliči nebyli spokojeni s jejich prací a proto jim 

nedali hlas. U kandidátů kandidujících poprvé, snad z důvodu jejich nezkušenosti či faktu, že 

nejsou tak známi mezi spoluobčany. Na druhou stranu je vidět výrazný nárůst  počtu hlasů u 

kandidátů z kandidátky Hasiči pro obec. Že by byly tak populární? Nemyslím si to s několika 

výjimkami, zejména starosty Pavla Štefka; ten si to za svoji práci v předchozím volebním období 

v režimu 24/7/365 zaslouží. Je to dáno spíše platným volebním systémem, který chce skloubit 

mnoho neslučitelných věcí dohromady – viz. článek Skutečně můžeme v obecních volbách volit  

přímo jednotlivé kandidáty v tomto čísle Zpravodaje.  

   Děkuji Vám voličům, že jste přišli k volbám. Zastupitelstvo je právoplatně zvoleno v počtu 

11 zastupitelů s jedním nováčkem. Výbornou zprávou je vzestup počtu žen v zastupitelstvu.  

Nezvolené kandidáty prosím, ať se nenechají odradit a jdou i do příštích voleb za čtyři roky. 

Mezitím jim doporučuji alespoň občas přijít na zasedání obecního zastupitelstva, která jsou 

všechna veřejná, aby měli povědomí, jak vše probíhá. Přispět můžou také jakoukoli radou či 

podnětem stejně jako kdokoli ze spoluobčanů.  Tím také dají najevo voličské základně svůj 

zájem o veřejné děni a vejdou také ve všeobecnou známost.  

Jan Štěpánek  

  NOVÝ POMOCNÍK PRO ÚDRŽBU ZELENĚ 

10. 10. 2022 byla společností Dvořák – svahové sekačky s.r.o. IČO: 26013797 předána 

nová svahová sekačka SPIDER 2SGS s navijákem, přepravním přívěsným vozíkem a 

příslušenstvím v celkové ceně 1 017 743 Kč s DPH. Sekačka je dálkově ovládaná, jezdí všemi 

směry a zvládne posekat svah se sklonem až 55°. Bude tak možné častěji sekat porost na svahu 

pod obecním úřadem a bytovkou. Výhodou sekačky je její rychlost a dostupnost. Bez větších 

problémů zvládne posekat přerostlou trávu i s náletovými dřevinami. Sekání trávy v příkopech 

a kolem komunikací bude mnohem rychlejší a efektivnější. Chlapům se tím ulehčí práce – 
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nebudou muset v takové míře používat křovinořezy – a především ušetříme jejich čas pro jinou 

práci, které je víc než dost.  

 Dostat ovládání sekačky do ruky 

bude nějakou dobu trvat. Teď na podzim 

budou moci chlapi trénovat a postupně se 

v ovládání zdokonalovat. Přeci jen je to 

něco jiného než točit volantem. Počítáme 

také s nabídkou sekání i pro jiné subjekty, 

např. okolní obce, pokud budou mít 

zájem. Sekačka je v majetku společnosti 

Správa majetku Obce Líšnice, s. r. o., 

jejímž vlastníkem je Obec Líšnice. Úhrada 

proběhla z výdělku z prodeje dřeva z 

obecního lesa a z prostředků zapůjčených 

z obecního rozpočtu, které budou do 3 let 

vráceny zpět.  

         Pavel Štefek 

  ZRUŠENÍ DÁLKOVÉHO SPOJE (JESENÍK – PRAHA) 

Od pondělí 31. října 2022 nevyjede na 230 kilometrů dlouhou trasu naše dálková linka 

950151 Jeseník – Hradec Králové – Praha. Důvodem je nerentabilnost jejího provozu 

a dlouhodobá ztráta, kterou už nemůžeme z vlastních prostředků dál financovat. 

Linku provozujeme na vlastní podnikatelské riziko bez jakékoliv podpory od obcí na její 

trase. První potíže nastaly při covidových restrikcích, kdy byl provoz linky přerušen, protože 

v některých obdobích byl zákaz překračovat i hranice okresů, poté se už počet cestujících při 

jízdách na delší vzdálenosti nikdy na původní hodnoty nevrátil. Druhým důvodem, který lince 

zlomil vaz, jsou dlouhodobě vysoké ceny pohonných hmot, které jsme se snažili co nejdéle 

ufinancovat, ale peníze za prodané jízdenky bohužel nepokrývají ani současné ceny nafty, 

natož další neustále rostoucí ostatní náklady. 

Po zralé úvaze jsme se proto rozhodli s posledním říjnem provoz linky na trase z Jeseníku 

přes Králíky, Žamberk, Častolovice a Hradec Králové do hlavního města zastavit. Naposledy 

pojedou spoje v neděli 30. října. 

Děkujeme za pochopení. 

Arriva  
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 ZDRAVÍME ZE ŠKOLKY 

 „Školka to je prima věc, to ví každý Mravenec. Taky 
padla do očka malinkého Pavoučka. Bum, bác, tralala, 
hop a skok, užijí si celý rok“ 

 V novém školním roce je nám ve školce moc hezky 
(věříme, že všem ☺). Celé prázdniny se tvrdě pracovalo 
na tom, abychom tu zase měli o něco příjemnější a 
modernější prostředí. Už příchod do budovy je 
bezpečnější díky novým schodům. 

 Třídy dostaly nový kabát v podobě výmalby a 
měkčených koberců. Umývárny a záchody mají nový 
barevný přeliv. Ani jídelna se nevyhnula úpravám. 
Dopřána jí byla nová podlaha v podobě odhlučněného 
lina. Na zahradě byly obnoveny nátěry dřevěných 
prvků a opraveny stávající průlezky.  

 Naše práce s dětmi už je zase v plném proudu. Školku navštěvuje 51 dětí z Líšnice a 
přilehlého okolí, z toho je 13 předškoláků. Do řad pedagogických jsme přivítali novou paní 
učitelku u Pavoučků Danu Mrklovskou a paní asistentku Janu Pichnerovou. Naším hlavním 
programem (krom divadel, her a spousty legrace) teď bude příprava vystoupení, na které se 
můžete přijít podívat při „Rozsvěcení vánočního stromu“. Těšíme se.  

          Kolektiv MŠ 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

1. září školního roku 2022-2023 vyšlo na čtvrteční den. Na školním dvoře se sešly 

usměvavé tváře žáků, kteří postoupili do vyšších ročníků, ale i 7 prvňáčků – nově nastoupili Dan 

Halbrštát, Cyril S. Hečko, Karel Jirouch, Eduard Kaplan, Jaroslav Kaplan, Matyáš Koukola a 
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Rozálie Pražáková. Všichni prvňáčci si za 

podpory rodičů splnili první úkoly pod 

dohledem paní učitelky Mgr. Patricie 

Černohousové a zjistili, že je čeká dlouhá 

plavba po moři, během které se naučí 

spoustu nového.  

Do pedagogických řad jsme přivítali 

naši novou mladou posilu, a to paní 

vychovatelku Michaelu Pražákovou. Pod 

jejíma rukama se školní družina úplně 

proměnila. Místnosti byly uzpůsobeny a 

vybaveny s ohledem na jednotlivé činnosti. 

Každý si zde najde svůj koutek, své místo pro 

zájmovou aktivitu. Během 10 měsíců čeká 

děti odměňování v podobě příšerek, klíčů a 

částí mapy, za které obdrží na konci školního 

roku indicii vedoucí k pokladu. Paní 

vychovatelka nazvala tento celoškolní 

projekt „Škola příšerek“ a podporuje jím 

slušné chování, pomoc kamarádům a 

udržování pořádku ve všech prostorách ŠD i 

šatny.  

Abychom školní kolektiv více 

stmelili, sešly se všechny ročníky na 

muzikoterapii s paní Hradeckou, která je seznámila s netradičními hudebními nástroji 

v průběhu vyprávění indiánského příběhu. Děti se uvolnily, zatančily si a zahrály si na nástroje.  

Pro zpestření výuky jsme s kolegyněmi naplánovaly tajný výlet. Nejdříve jsme 

společně navštívili žamberské muzeum, kde se konala výstava loutek. Děti měly i možnost 

zahrát si maňáskové divadlo. Z muzea jsme zamířili přes Rozálku na žamberské letiště, kde se 

nás ujal manžel a syn paní učitelky Sklenářové. Oba ochotně odpovídali na zvídavé dětské 

otázky, ukázali nám všechny létající stroje v hangáru a na závěr jsme si společně opekli buřtíky.  

Další projektový den jsme naplánovali na úterý 27. 9. před svátkem české státnosti. 

Vrátili jsme se do historie českého národa a připomněli si život knížete Václava. Jelikož byla 

jeho vláda spojená se šířením křesťanství, požádali jsme pana starostu, zda by nás provedl 

místním kostelem. Byl velice ochotný, doprovodil nás i do zvonice, kde jsme se pokochali 
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krásnými zvučnými zvony a řekl nám o Kostelu sv. Rodiny mnoho zajímavých informací. Na 

závěr zapálili žáci pátého ročníku svíčku naší paní kuchařce Jarušce Schreiberové. 

 

Jelikož je za námi náročná covidová doba, při které žáci trávili spoustu času u počítačů 

bez fyzické aktivity, zaměřila se Česká školní inspekce na testování tělesné zdatnosti žáků 3., 7. 

ročníků základní školy a 1. ročníku školy střední. Každá škola bude tedy odesílat výsledky svých 

žáků – naši třeťáčci musí splnit skok daleký z místa, vytrvalostní člunkový běh, běh 4 x 10 m a 

sedy lehy.  

Během školního roku naplánujeme žákům vedle výuky další různá překvapení. Při 

těchto příležitostech se budeme rády potkávat nejen s rodiči žáků, ale i s ostatními občany 

Líšnice. Příležitostí bude určitě „Rozsvícení vánočního stromu“. Přijďte s námi nasát adventní 

čas. 

Eva Chládková 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

 Oslavy 135 let od založení našeho sboru jsou za námi. Byl to dlouhý den, který začal u 

historické zbrojovny. Po přivítání sborů proběhlo požehnání opravené zbrojničce, ve které je 

uložena naše historická technika. Slavnostní průvod obcí symbolicky vedla koňská stříkačka a 

uzavíral ho nový dopravní automobil. Na hasičském cvičišti proběhly projevy hostů a předání 

vyznamenání Antonínu Kubíčkovi a Stanislavu Kopeckému. Zastupitelé obce předali hasičům 

dar k výročí – vyřezávanou sochu sv. Floriana, který nyní nad vesnicí drží ochrannou ruku. 

Předvedli se mladí hasiči, parní stříkačka z Opočna a sekyrkové cvičení. V pravé poledne 

proběhlo požehnání novému dopravnímu automobilu Ford Tranzit. Děkujeme všem hostům, 

sponzorům, sborům, myslivcům, sokolům, muzikantům, občanům a veřejnosti, že s námi naše 

jubileum oslavili. Vážíme si vaší účasti a doufáme, že se vám u nás líbilo. Odpoledne patřilo 

každoroční soutěži O putovní pohár starosty obce Líšnice. 
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 Celou soutěž 
tentokrát provázel 
déšť, který však nijak 
zásadně nevadil. Na 
nástupu se sešlo 13 
družstev mužů a 6 
družstev žen. 
Tentokrát na soutěžící 
čekala malá změna v 
provedení útoku. Levý 
proud po shození 
prvního terče, musel 
naplnit nástřikový terč. 
S touto změnou se 
nejlépe vypořádalo 
mezi muži družstvo Žamberka, které na rok převzalo putovní pohár, následované Kameničnou 
a Dlouhoňovicemi. Naše družstva se umístila na 6., 8. a 11. místě. Mezi ženami dominovaly 
Dlouhoňovice, kterým se podařilo zvítězit již potřetí v řadě a putovní pohár jim už zůstane. 
Stříbrné byly ženy z Klášterce nad Orlicí a bronzové ženy z Písečné. Naše ženy obsadily 5. a 6. 
místo. Své výkony jsme večer oslavili na diskotéce pod širým nebem, na kterou se perfektně 
vyčasilo.  

 V sobotu 16. 7. 2022 jsme vyrazili na soutěž v netradičním požárním útoku do Kameničné. 
Provedení útoku je netradiční v tom, že závodníci si nejdříve připraví základnu a až na startovní 
čáře si vylosují pozici, na které poběží. Jediný strojník je předem určený. Naše smíšené 
družstvo si vybojovalo 8. místo z 9.  

Ve stejný den zažilo naše 

hasičské cvičiště 

pravděpodobně svou první 

svatbu. Své ANO si zde řekli 

naše členka Lenka Píčová a 

Michal Kubáň. A tentokrát byl 

i úkol pro novomanžele úplně 

jiný než obvykle. Místo 

osvědčených džberovek jsme 

vytáhli 132 let starou koňskou 

stříkačku a dost možná to byla také její první svatba. S její pomocí měli novomanželé srazit 

proudem vody terč. Svatebčané posloužili jako koně a pumpaři. Nastražené záludnosti, jako 

byla prasklá hadice a schovaný sací koš byly patřičně vyplaceny lahvinkami. Až do poslední 

chvíle si však většina svatebčanů myslela, že je stříkačka nefunkční a hrajeme si jen takové 

divadýlko. Shoda náhod byla i ta, že se svatební párty konala ve Vonwillerově továrně v 
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Žamberku, která v roce 1906 vyhořela, a líšničtí hasiči právě s touto stříkačkou pomáhali požár 

zdolat. Doufáme, že jsme Lence a Michalovi udělali radost a přejeme jim v jejich společném 

životě hodně zdraví, štěstí, lásky a spokojenosti.  

 Sobotní odpoledne 23. 7. 2022 patřilo soutěži O pohár starosty města Žamberka. 

Družstvo mužů s pomocí Ondry ze Žamberka vybojovalo 4. místo z 6. Ženám se tentokrát 

nedařilo a musely se smířit s posledním 7 místem. Děkujeme holkám z Kameničné, že nám 

pomohly družstvo doplnit a mohli jsme závodit. V kádi tentokrát skončili dva Vojtové (Vojta 

Novotný a Vojta Šmok), kteří s námi běželi poprvé.  

První srpnový týden jsme s 

dětmi strávili v Kosteleckých 

Horkách. Letošní počasí bylo oproti 

tomu loňskému maximálně letní a 

horké. Pobyt se nesl v duchu Artuše 

a rytířů kulatého stolu. Vyzkoušeli 

jsme si lukostřelbu, hledali poklad na 

zřícenině hradu v Brandýse nad 

Orlicí, oslavili jsme narozeniny a 

horko přečkávali na písníku Rohlík, 

koupališti ve Velké Skrovnici a 

bazénku na zahradě. Týden plný her 

a srandy jsme ukončili společným posezením s rodiči. 

 V sobotu 27. 8. 2022 se družstvo žen zúčastnilo soutěže v Klášterci nad Orlicí. Z 

netradičního požárního útoku si odvezly 4. místo z 6 družstev. Děkujeme Ádě ze Žamberka za 

doplnění našeho družstva. V soutěži TFA zvítězila Jana Šmoková. Klobouk dolů a velká 

gratulace. 

 V sobotu 3. 9. 2022 jsme se zúčastnili oslav 125 let od založení SDH Říčky – Orlické 

Podhůří. Tamní sbor se dočkal krásného praporu z dílny pana Velebného, který byl při této 

příležitosti požehnán. Popřát sboru k výročí přijel i ministr vnitra. Následovala společná schůze 

a oběd v místním kulturním domě. Připravena byla i pěkná výstava o historii sboru. Odpoledne 

zahráli členové Vojenské hudby Olomouc, proběhla ukázka hašení oleje, ukázka vyhledávaní 

osob pomocí psů a vystoupení šermířů. Na stojánce byla k vidění zachovalá stříkačka místního 

sboru Stratílek z roku 1937. SDH Brandýs nad Orlicí zde pro změnu vystavoval svou čerstvě 

renovovanou dvoukolovou motorovou stříkačku Ing. Holečka Smíchov z roku 1928, jejíž 

uvedení do původního stavu muselo dát spoustu práce. Děkujeme SDH Říčky – Orlické Podhůří 

za pozvání a přejeme jim vše dobré.  
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Třetí zářijový víkend byl nezvykle chladný a hlavně propršený. I přesto se uskutečnily oba 

naplánované závody mladých hasičů. V sobotu 17. 9. 

2022 pokračovala v Hylvátech druhým závodem liga v 

běhu na 60 metrů s překážkami, která byla zahájena 3. 

9. 2022 v Třebovicích. Z našich 11 závodníků se 

tentokrát nejvíce dařilo Patriku Břízovi, který se umístil 

na 7. místě. Naopak velkou smůlu měl Deny Schauer, 

kterému se při prvním pokusu podařilo zapojit proudnici 

jen na jeden zub a při druhém pokusu se mu na kladině 

tak zamotaly hadice, že už to vypadalo, že se mu je ani 

nepodaří rozmotat. Deny to, ale nevzdal, a nakonec 

pokus úspěšně dokončil. A i přesto, že to byl nejdelší 

pokus ze všech, odměnou mu byl velký potlesk všech 

přihlížejících za to, že to nevzdal a bojoval až do konce. 

V neděli 18. 9. 2022 bylo počasí ještě horší jak v sobotu. Tentokrát se třetí závod 60sátek a 

první závod 100vek konal v Mladkově. I přes vydatný déšť se oba závody uskutečnily, běžel se 

však pouze jeden pokus. V 60sátkách byli ve svých kategoriích nejlepší: Ondra Bříza na 8. 

místě, Ema Keprtová na 10. místě, Patrik Bříza na 6. místě a Sára Kalousová na 28. místě. Ve 

100vkách se dařilo mnohem víc. Filip Ulrych byl mezi středními dorostenci nejrychlejší a Vojta 

Novotný mu byl na druhém místě hned v patách. Další dvě stříbrné medaile vybojovala mezi 

staršími dorostenkami Verča Břízová a mezi mladšími dorostenci Patrik Bříza. Gratulujeme 

všem závodníkům za pěkné výkony v tak ztížených podmínkách. 

V sobotu 24. 9. 2022 se v Černovíru konal závod požárnické všestrannosti a čtvrtý závod 

Ligy v běhu na 60 metrů s překážkami. Počasí bylo tentokrát mnohem lepší než před týdnem, 

a i díky tomu se našim závodníkům dařilo. V šedesátkách byl mezi mladšími chlapci z nejlepší 

Ondra Bříza na 5. místě, dále na 21. místě Adam Abdeen a Matěj Hubálek na 30. místě ze 40. 

Mezi mladšími dívkami si Amálka Pražáková vybojovala 17. místo a Ema Keprtová hned za ní 

18. místo z 25 závodnic. Patrik Bříza mezi staršími chlapci obsadil 13. místo, Martin Keprta 23. 

místo a 32. z 34 závodníků. V branném závodě soutěžila jedna hlídka mladších žáků ve složení 

Ondra, Adam, Matěj, Amálka a Ema. Střelbu, topografii, první pomoc, ručkování po laně, 

základy požární ochrany, uzle a běh zvládli ve 12. nejlepším čase z celkem 20 hlídek.  

 O týden později 1. 10. 2022 se v Lanškrouně uskutečnily poslední závody Ligy 60 metrů a 

100 metrů překážek v tomto kalendářním roce. Na atletickém oválu si v 60sátkách mezi 

staršími chlapci vyběhl David Brökl 27. místo, Adam Abdeen 30. místo a Deny Schauer 35. 

místo ze 40 závodníků. Mezi staršími dívkami se Sára Kalousová umístila na 35. místě z 52. Ve 

starších chlapcích dosáhl Martin Keprta 27. místa a Michal Lux 31. místa. Ve 100vkách závodil 

Martin Keprta, který mezi mladšími dorostenci obsadil 5. místo, Sára Kalousová mezi mladšími 
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dorostenkami 10. místo, Filip Ulrych 5. a Víťa Kalous 13. místo mezi středními dorostenci, Týna 

Stejskalová 7. místo mezi staršími dorostenkami. Pro letošní rok tak máme závody Lig 

odběhány a znovu na ně navážeme na jaře.  

 V sobotu 8. 10. 2022 absolvovali 

naši mladí hasiči poslední závod 

letošního roku. Byl to vlastně i 

zřejmě poslední Závod požárnické 

všestrannosti podle starých 

pravidel. Od příštího kalendářního 

roku se závod bude jmenovat Závod 

hasičské všestrannosti a brannosti, a 

jak bude probíhat, se dozvíme každý 

rok na jaře. Vlastně ani v tuto chvíli 

pořádně nevíme, jaké úkoly se 

budou na trati plnit. V Bystřeci 

běžela jedna hlídka mladších žáků, 

která se umístila na pěkném 28. místě ze 44. Dorostenci soutěžili jako jednotlivci a ve svých 

kategoriích si Verča přivezla bronz, Sára stříbro, Patrik bronz, Martin si vyběhl 6. místo, Víťa 7. 

místo a Filip 4. místo.  

 Zásahová jednotka vyjela v pondělí 18. 7. 2022 v 22:24 hod. k požáru pily v Rokytnici 

v Orlických. O rozsahu požáru svědčí i to, že byl vidět i od nás z Horního konce. Na místě 

zasahovalo 14 jednotek. 1. 8. 2022 v 14:11 byl jednotce nahlášen výjezd k požáru v Žamberku. 

Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že se jedná o planý poplach. Spolupráce s JSDH Žamberk. 

4. 8. 2022 v 13:41 vyjela jednotka k požáru polního porostu do Pastvin. Hořel zde řádek slámy 

po sklizni. Příkladně se zachovali obyvatelé přilehlých nemovitostí a zemědělci, kteří do 

příjezdu zasahujících jednotek zamezili šíření plamenů ručním nářadím. Spolupráce na místě 

s HZS Žamberk, JSDH Žamberk a Klášterec nad Orlicí. 21. 9. 2022 byl ve 2:25 vyhlášen výjezd k 

požáru pily v Kameničné. Díky včasnému nahlášení byl požár lokalizován krátce po příjezdu 

naší jednotky a podařilo se tak zamezit velkým škodám. Na místě jsme vyčkali jako záloha a 

po likvidaci požáru jsme se vrátili zpět na základnu. Jednotky na místě události: HZS Žamberk, 

JSDHO Žamberk, Kameničná, Líšnice, Slatina nad Zdobnicí. 

V neděli 9. 10. 2022 se členové zásahové jednotky zúčastnili výcviku v mobilním 

výcvikovém zařízení pro simulaci reálných podmínek požáru v uzavřeném prostoru Dräger Fire 

Dragon ve Vysokém Mýtě. Dopoledne bylo věnováno seznámení s trenažérem bezpečností 

práce, požáry v uzavřených prostorách a jevy s tím spojenými, technikou hašení. Odpoledne 

už bylo ve znamení praxe. Likvidace požáru v zakouřeném stísněném prostoru simulující požár 
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bytu - kuchyně s hořícím olejem, 

schodiště, obývacího pokoje se 

simulací rolloveru. Každý účastník si 

během praktické části vyzkoušel práci 

zasahujícího hasiče na pozici č. 1, tak i 

č. 2. Skvělé cvičení, které nám dalo 

mnoho poznatků jak v tom, co děláme 

dobře, ale hlavně v tom, co bychom 

mohli dělat lépe.  

 Podzimní brigáda se letos 

uskutečnila na svátek sv. Václava. 

Účast byla mnohem větší než obvykle, a i počasí nám vydrželo. Stihli jsme toho víc, než bylo 

původně zamýšleno. Podařilo se „debordelizovat“ boudu na překážky a položit v ní dlažbu. 

Manipulace s překážkami tak bude mnohem jednodušší, a hlavně při tom nebudeme padat 

do děr. Naši nejstarší mladí hasiči se chopili nového nátěru překážek a ženy se postaraly o 

výbornou svačinu s obědem. Také byly dokončeny podhledy na přístavku, neřezány nové 

koberečky do Tatry a do nového Tranzitu se daly potahy sedadel. Proběhla také údržba 

konstrukcí stanů a během návozu dlažby se stihlo i posekat celé cvičiště. Prostě to opravdu 

lítalo. Za jedno dopoledne opravdu skvělý výkon.  Moc děkujeme všem členům, kteří přišli 

pomoci.  

 13. 7. 2022 naše řady opustil ve věku 78 let dlouholetý člen Ing. Josef Vencl. Celý život byl 

velmi aktivním členem našeho sboru ať už v řadách soutěžních družstev nebo výboru. Na 

oslavách 135 let založení sboru, byl vyznamenán medailí Za mimořádné zásluhy, kterou si už 

bohužel nemohl ze zdravotních důvodů převzít. 16. 8. 2022 nás v požehnaném věku 96 let 

opustil bratr Milan Buchmüller, který byl současně i nejstarším občanem obce Líšnice. Oběma 

děkujeme za vše, co pro sbor udělali. Čest jejich památce.  

 Plánovaná podzimní zábava se bohužel neuskuteční, protože jsme nebyli schopni najít 

společný termín s kapelami. Snad už to příští rok vyjde.  

Za SDH Líšnice Pavel Štefek 

LÉTO V SOKOLOVNĚ 

Vážení čtenáři, 

 zatímco většina lidí si pod pojmem léto představí teplo, dovolenou, pláž či výlety, my 

v sokolovně jsme si už tak nějak zvykli, že letní výluka pro nás znamená především 

rekonstrukce, opravy, úklid a posouvání sokolovny vpřed. Dovolte mi, abych vám v krátkosti 
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představil novinky a úpravy, které v sokolovně přes léto proběhly, a na které se můžete těšit 

na našich nejbližších akcích. 

 Vše začalo tím, že jsme dali hlavy dohromady a vytvořili sdílenou tabulku, ve které 

evidujeme  všechny úkoly, ať už rozpracované, nedodělané, tak i ty nové, včetně našich plánů 

a vizí. Z tabulky vznikl elaborát a my s údivem zjistili, že na nás čeká přes 70 úkolů, které 

bychom si přáli postupně odškrtávat a realizovat. 

 Největším letošním 

projektem bylo vyměnit staré 

radiátory a nahradit je zcela 

novými. Na toto jsme získali 

dotaci z pardubického kraje ve 

výši 230 000 Kč. Další 

významnou podporu jsme 

získali od obce Líšnice, a to ve 

výši 200 000 Kč. Toto vše 

společně pokrylo náklady spojené s tímto projektem. Radiátory se vypustily, demontovaly a 

následovalo zahloubení zdí tak, aby nové radiátory mohly být srovnané s úrovní sloupů a 

nepřekážely při míčových hrách. Po zednických úpravách došlo k samotné instalaci. Pevně 

věříme, že tento významný posun vpřed nám zajistí efektivnější vytápění našich prostor, 

zejména proto, že nyní je každý radiátor regulovatelný a všechny fungují tak, jak mají. Do konce 

roku ještě plánujeme radiátory obložit, aby bylo zabráněno případnému poškození a 

především možným zraněním našich návštěvníků. 

 Dále jsme se 

vrhli do hlavního 

vchodu. Staré 

obložení šlo pryč, 

stejně jako prasklý 

betonový schod, který 

byl před vstupem. Do 

zimy zde zhotovíme 

vstup nový, a to ze 

zámkové dlažby. 

Místo starého a popraskaného obložení prozatím natáhneme do lepidla a zarovnáme. Uvidíme, 

zda se nám podaří zajistit projekt celkového zateplení budovy. Mimo to jsme zazdili jedno okno 

v kuchyni. To z důvodu plánované rekonstrukce, kdy je třeba zajistit dostatečnou a vhodnou 

kapacitu a vybavenost kuchyně. V neposlední řadě nás čekalo spousty drobných prací, jako 
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například natírání, opravy stolů, židlí, oprava střechy, demontáž některých skříní a hlavně 

závěrečný úklid, abychom mohli uvést sokolovnu opět do provozu. 

 Celkově se nám práce trochu 

protáhly, proto jsme měli omezený 

provoz ještě během září. Přesto věřím, 

že pro to měli všichni pochopení a 

chápali důležitost této realizace. 

Prakticky většinu prací zde dělali 

obecní zaměstnanci s pomocí 

brigádníků. Tímto bych chtěl za tuto 

pomoc velmi poděkovat, protože sami 

bychom to zcela jistě nezvládli. Dále 

děkuji Janu Moravcovi za veškeré 

topenářské práce a všem dalším, kteří 

svůj čas v létě v sokolovně trávili. 

 Kdo by měl zájem vidět fotografie z průběhu prací, tak jsou umístěné na našem 

facebookovém profilu (https://www.facebook.com/sokol.lisnice). Ideální však bude, když se 

přijdete podívat osobně, nejlépe na jednu z námi pořádaných akcí, jejichž celý výdělek opět 

investujeme do oprav a zvelebování budovy. Děkujeme všem za podporu a za pomoc. Přejeme 

krásný podzim, klid, zdraví a rodinnou pohodu. 

        Výbor TJ Sokol Líšnice 

ZE ŽIVOTA STOLNÍHO TENISU 

Vážení čtenáři, 

 léto je opět za námi, prázdniny skončily a kroužky se opět rozbíhají. Společně s tím i 

tréninky stolního tenisu. Klapání pálek se rozléhá pro letošní rok v jiné tréninkové časy, a to 

v úterý od 19 do 21 hodin a ve čtvrtek od 18 do 20 hodin. Pokud by měl kdokoliv zájem přijít si 

stolní tenis zkusit, tak je samozřejmě vítán. 

 Do nadcházející sezóny jsme přihlásili po několikaleté odmlce 2 družstva mužů. A tým 

bude nastupovat ve 3. okresní třídě v základním složení Jan Stejskal, Jan Bečka, Martin Diblík a 

Zdeněk Kaška. B tým je přihlášen do 4. okresní třídy, kde budou Líšnici reprezentovat Jan 

Mareš, Miroslav Mareš, David Grim a Vencl Jiří. Dalšími členy oddílu jsou Roman Nastoupil, 

Talacko Oldřich, Talacko Ondřej, Kunc Radim, Bečka Pavel a Diblík Milan.  

 Jak je z výše jmenovaného patrné, do oddílu nastoupilo několik nových tváří. Trénovali 

celé léto a letošní sezóna pro ně bude křest ohněm, kdy začnou sbírat zápasové zkušenosti. 
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Pevně věřím, že se 

z případných proher 

poučí a zjistí, na čem je 

potřeba dále pracovat. 

Jak vždy říkal náš 

trenér: „Nejdřív se 

musíš naučit 

prohrávat, abys mohl 

začít vyhrávat“. Již 

tradičně naše letní 

příprava vyvrcholila 

přátelským utkáním 

s oddílem z Rokytnice 

nad Orlicí. Soupeři 

přijeli ve velmi silné 

sestavě, tak bylo o 

vítězi rozhodnuto poměrně brzy. Přesto každý zápas byl cennou zkušeností pro naše kluky. 

 Závěrem mi nezbývá nic jiné, než popřát naším týmům co nejvíce výher, dobrou 

atmosféru, tu správnou partu a mnoho sportovních zážitků. A Vám, milí čtenáři, příjemný a 

poklidný podzim. 

    Za TJ Sokol Líšnice – oddíl stolního tenisu Michal Schreiber 

 KLUB VODNÍCH SPORTŮ - ŽAMBERK  

Vážení čtenáři, 

 dovolte nám představit výjimečné výsledky líšnických sportovních nadějí Kamily Šímové 

a Veroniky Břízové, které závodí za Klub vodních sportů Žamberk. V následujících řádcích si 

můžete přečíst o jejich mimořádných výkonech na nejvyšších světových soutěžích v rychlostní 

kanoistice. Mistrovství Evropy, mistrovství světa juniorů a regata Olympijských nadějí jsou totiž 

vůbec nejvyšší soutěže v rychlostní kanoistice pro juniorské kategorie. Jsou organizovány 

asociací ICF a také předstupněm do seniorských kategorií, ve kterých probíhá bodování do 

světového poháru a kvalifikace na Olympijské hry.  

 Jejich cesta za úspěchem nebyla vůbec jednoduchá a prakticky již začala náročnou zimní 

a jarní přípravou. V tomto období se jejich trénink skládal hlavně z běhu, běžkování, plavání a 

posilování - to vše, aby nabraly potřebnou sílu a vytrvalost. Hned jak roztál led na přehradě 

Pastviny, vrhly se na trénink na vodě, kde pilovaly potřebnou techniku, traťové tempo a 

rychlost. 
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 Děvčata se letos, před 

hlavními závody sezóny, 

podívala s národní reprezentací 

na několik soustředění do 

Nymburka a do Račic, ale 

nejvíce zajímavá jistě byla jejich 

účast na soustředění v Itálii a 

Chorvatsku, kam se jezdí hlavně 

kvůli teplotním podmínkám. Jen 

pro vaši představu, když se 

sečtou všechny tréninky a 

závody, odjezdily holky kolem 

dvou tisíc kilometrů na vodě, přes 800 kilometrů naběhaly a v posilovně navzpíraly 

neuvěřitelné množství kilogramů. 

 A co tak velkého holky vlastně dokázaly? Ve svých 16 letech se v juniorské kategorii staly  

několikanásobnými mistryněmi České republiky na debl kanoi, Kamile se to dokonce povedlo i 

samostatně na singlu. Spolu jednoznačně vyhrály nominace na mezinárodní závody a díky 

tomu se mohly účastnit juniorského Mistrovství Evropy v srbském Bělehradě, Mistrovství světa 

v maďarském Szegedu a regaty Olympijských nadějí v Bratislavě. 

 Pro každého sportovce je velká pocta už jen samotná nominace do reprezentace. Když už 

ale závodí v národním dresu, je to samozřejmě mimořádný pocit a zároveň také obrovská 

zodpovědnost. 

A nyní k jejich výsledkům mezi evropskou a světovou elitou: 

Mistrovství Evropy - 8. místo na trati 500 m, 7. místo na trati 200 m.  

Mistrovství světa - 11. místo na trati 500m, Kamila na singl kanoi byla na stejné trati 13. 

Olympijské naděje - ZLATO na kilometru!, 5. místo na trati 500m, 4. místo na 200 m., 3. místo 

Kamily na trati 1 km a 5. místo Veroniky na 200m.  

Jejich největšími soupeřkami byly zejména kanoistky z Kanady, Polska a také Číny. 

 A jaké plány mají do budoucna? Příští rok se rozhodně chtějí probojovat na mistrovství 

světa do velkého finále, což je jejich jednoznačný cíl. Tam se totiž dostane jen devět nejlepších 

posádek na světě a letos skončily jedenácté mezi osmnáctiletými.  
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 A věřte tomu nebo ne, v jejich 

hledáčku je i Olympiáda 2024 v Paříži. Příští 

rok se chtějí pokusit vybojovat účast o 

Olympijskou kvalifikaci mezi dospělými - 

Olympiáda je ale za dva roky a kvalifikace již 

v příštím roce. Takže by to znamenalo se 

postavit soupeřkám o dost let starším, což 

rozhodně nebude vůbec jednoduché. 

 Každopádně jim všichni budeme držet 

palce, aby jim to i dále na vodě skvěle 

jezdilo a jejich sportovní ambice byly 

naplněny. 

Za Klub vodních sportů Žamberk – Petr Stránský 

 Ž ČINNOSTI SPOLKU MYSLIVCŮ 

 Po delší odmlce se hlásíme od myslivců. Dvě uzávěrky zpravodaje jsem nestihl, tak 

defacto téměř celý rok shrnu do třetí. V březnu jsme před výroční členskou schůzí volili na další 

volební období členy výboru. Stávající předseda Jiří Hynek dále nemohl ze zdravotních důvodů 

ve vedení spolku pokračovat a za jeho práci uplynulých pěti let mu děkujeme.  Novým 

předsedou spolku byl zvolen ing. Radislav Koráb, místopředsedkyní Ludmila Bednářová, 

mysliveckým hospodářem Miroslav Kubíček a finančním hospodářem Hynek Slezák. Do 

kontrolní komise Tomáš Hůlka, Josef Daniel a Jiří Hynek. 

 Na jaře jsme urovnali 

louky poškozené rytím černé 

zvěře a pomohli s pracemi 

v obecních lesích. Při 

senoseči jsme v travinách 

vyhledávali srnčata a několik 

se nám jich podařilo 

zachránit.  
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 Na myslivecké chatě jsme 

oslavili sedmdesátiny našeho 

zasloužilého člena spolku, myslivce, 

přítele, věčného pracanta a veselého 

společníka Luboše Poláčka. 

 Tradiční poslední sobotu 

v červnu jsme pořádali Myslivecký 

den pro veřejnost se závodem ve 

střelbě na asfaltové terče.  

 K občerstvení jsme podávali dršťkovou polévku, tradiční guláš a grilované speciality. Pro 

rozšíření nabídky jsme opět otevřeli cukrárnu, která je příjemným zpestřením. Pro malé 

návštěvníky rodina Ludmily Bednářové připravila poznávací stezku přírodou. Poděkování patří 

všem našim ženám, které pro návštěvníky občerstvení připravily. 

 V soutěži ve střelbě na 

asfaltové terče zvítězil Jaroslav 

Cabalka, druhý byl Jaroslav 

Chotěnovský, třetí Miroslav 

Šlezingr. Z domácích byl 

sedmý Miroslav Kubíček, 

patnáctý Hynek Slezák, 

devatenáctý David Slezák, 26. 

Jakub Kubíček, 31. Tomáš 

Hůlka, 33. Petr Hůlka a na 

posledním 40. místě 

benjamínek Líšnické myslivosti Šimon Kubíček se čtyřmi úspěšnými zásahy.  

 Druhý den jsme měli u myslivecké chaty stanoviště při Dětském dni pořádaném Sokolem. 

Pro děti byla opět připravena poznávací stezka a střelba ze vzduchovky s malým občerstvením. 

 28. června 2022 nás opustil Miroslav Kubíček ve věku nedožitých 93 let. Do rodinného 

hrobu byl uložen v den svých nedožitých narozenin, 4. července. Byl nestorem Líšnické 

myslivosti a vždy mluvil přímo k věci, což nás mladé správně směrovalo. Pro vzpomínku 

přidávám fotku ze 17. listopadu 2018, kdy nám po honu v pokročilých osm hodin večer dělal 

na myslivecké chatě společnost. Čest jeho památce!! 
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 V současné době probíhá sklizeň kukuřice, kdy srnčí zvěř ztratí poslední polní kryt a uchýlí 

se zpět do lesních porostů. V těch aktuálně probíhá invaze houbařů, která jí na klidu nepřidá. 

Čemu ale při svých volnoaktivitách 

můžete zabránit, je volné pobíhání vašich 

psů. Někteří je stále pouštíte do lesních 

porostů, aby se na volno vyvenčili. 

Zamezte tomu, psy si važte. Necvičený 

pes napáchá mnoho škody. 

 Pokud by vás zajímaly informace o 

Líšnickém Spolku myslivců z. s., najdete je 

na webových stránkách obce 

www.obeclisnice.cz pod odkazem 

organizace – spolek myslivců Líšnice – 

diskuzní fórum. 

          Mirek Kubíček 

 POHOZENÍ OVČÍCH KONFISKÁTŮ 

 5. září byly v těsné blízkosti Křížové 

cesty pod keři nalezeny houně s hlavami a 

vnitřnostmi z porážky ovcí.  

 Toto místo je frekventované jak 

chodci, tak cyklisty. Původní vlastník 

nepřemýšlel a zbavil se pohodlně 

nepohodlného. Konfiskáty z porážky byly 

vzhledem k zápachu staré asi 2 dny.  

Zajímavostí bylo, že na hlavách byly 

uřezány všechny uši, možná pro matení, 

zda ovce měly ušní značky nebo ne. 

Nicméně v jedné houni bylo jedno uříznuté 

ucho a proděravělé pro značku nebylo, 

takže šlo spíš o masná jehňata. Místo 

nálezu spíše ukazuje na Líšničáka. Pokud by 

to vezl někdo z Nekoře, mohl to pohodit u 

Kulturky, pokud z Pastvin nebo Klášterce, spádový je Hrdinův borek. O vnitřnosti by se v krátké 

době lišky a jezevci postarali, nicméně houně promaštěná lanolinem v přírodě vydrží několik 

let, než se rozloží.  

http://www.obeclisnice.cz/
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Pro zajímavost, vloni v létě někdo stejným 

způsobem pohodil právě v Hrdinově borku 

v těsné blízkosti asfaltky větší množství hovězích 

kostí. Veterinární asanace určuje přesně, jak se 

má s těmito zbytky nakládat, ne je uložit tak, aby 

to zasmrádlé musel uklidit někdo jiný. 

 Při svých toulkách přírodou věnujte 

pozornost odstaveným vozidlům a jejich 

osádkám, co v jejich okolí provozují. Ne všichni 

se jen rekreují, dost jich z přírody dělá smetiště.               

          Mirek Kubíček 

 NAŠEL JSEM UHYNULOU ZVĚŘ 

 Může se stát, že při procházce narazíte ve volné přírodě na uhynulou zvěř. Co bychom 

v tomto případě měli udělat? Zvěř může být na honebním pozemku (louka, orná půda a 

v některých případech ostatní plochy, případně neoplocené zahrady) nebo nehonebním 

(především komunikace). Živá zvěř je dle ustanovení zákona o myslivosti státu, mrtvá patří 

nájemci honitby - v katastru obce Líšnice Mysliveckému spolku Líšnice, z. s. Zvěř sraženou na 

silnici by měl nálezce nahlásit některému členu Spolku a ten zajistí odklizení kadáveru. Nálezce 

ani ten, kdo zvěř srazil, si ji nemůže ponechat, protože by to bylo kvalifikováno jako pytláctví. 

Uhynulou zvěř na honebním pozemku má opět povinnost zlikvidovat nájemce honitby. 

Budeme vděčni, když návštěvníci honitby při svých vycházkách do přírody tyto nálezy oznámí 

některému myslivci, který zajisti potřebná opatření. 

Kontakt na statutární zástupce je uveden na www.obeclisnice.cz. 

Předseda – Ing. Radislav Koráb  724 523 163  

Myslivecký hospodář – Miroslav Kubíček  603 171 698 

     Ing. R. Koráb – Předseda spolku myslivců 

 DEN VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ 

 Dne 11. listopadu 1918 v 11 hodin bylo ve vlakovém voze u severofrancouzského města 

Compiègne podepsáno příměří mezi zeměmi Dohody a Německem, jímž byly na západní frontě 

ukončeny boje 1. světové války. Hlavními signatáři příměří byli vrchní velitelé spojeneckých sil 

maršál Ferdinand Foch a německý zástupce Matthias Erzberger. 

 V českých zemích byla památka na 11. listopadu vždy ve stínu významnějších výročí, 

protože boje na východní frontě byly zastaveny již v důsledku míru uzavřeného v Brestu 

http://www.obeclisnice.cz/
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Litevském ze dne 3. března 1918. Dále, Rakousko-Uhersko, jehož byly České země součástí, 

uzavřelo separátní mír s dohodovými mocnostmi již 4. listopadu 1918. A v české společnosti 

rovněž tyto události byly převrstveny vyhlášením samostatného státu dne 28. října 1918. 

 Teprve v roce 2003 navrhla vláda Vladimíra Špidly doplnit do novely zákona o státních 

svátcích také 11. listopad, jako významný den (nikoli státní svátek), který je věnován 

veteránům všech válečných konfliktů a slaví se ve všech demokratických zemích Evropy, USA a 

Kanadě jako významná připomínka vítězství demokracie ve světě, ke kterému pomohly i 

Československé legie. 

 Symbolem Dne veteránů se stal květ vlčího máku. To má svůj původ v básni Na 

flanderských polích, kterou v roce 1915 napsal kanadský lékař John McCrae, sloužící na západní 

frontě, nedaleko belgického města Ypres.  

Ve Flandrech rozkvétají máky, 

tam, kde řad hrobů křivolaký 

nás hlídá; a vysoko v dáli 

snad skřivani se rozzpívali, 

však děla přehlušují ptáky. 

 

Jsme Mrtví. Avšak ještě včera, 

než jitro přešlo do večera, 

my lásku znali a teď spíme 

na polích flanderských. 

 

Vy buďte ti, kdo v boj se dají, 

když z rukou našich upadají 

pochodně; zas zdvihněte je výš 

zradíte-li, pak neuhlídá kříž 

náš klid, 

ač máky rozkvétají 

na polích flanderských. 

 

 Na pomníků obětem 1. světové války u školy je vytesáno 36 jmen našich předků, kteří buď 

padli na bojišti, zemřeli na následky války nebo se stali nezvěstnými. Věnujme jim vzpomínku.   

Pavel Štefek 

 KDO JE KDO – DÍL – LVIII. 

ANTONÍN BŘÍZA *1942 †2022 

 Jsou lidé, na které se nedá zapomenout. K těm patřil i Antonín Bříza s přezdívkou 

„Hudeba“. Každý, kdo jej znal, poznal v něm velkého kamaráda, milovníka hudby a hlavně 

rodiny. Toto ovlivnilo celý jeho život. Po svých předcích zdědil jen ty kladné vlastnosti. Byl ze 

čtyř sourozenců, tři děvčata a jeden kluk. Sám se svoji manželkou okopíroval otce, ale 

v opačném pořadí, tři kluci a jedno děvče. Jak jsme již uvedli, žil pro rodinu a druhá jeho láska 
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byla hudba. Tu zdědil po svých předcích. Již jako kluk 

hrával v kostele na varhany, kde zastupoval otce, který byl 

padesát let ředitelem kůru v žambereckém kostele, na tak 

zvaných májových. Hudba kráčí v tomto rodě dále a 

velkým talentem jsou jeho dvě vnučky. 

 Antonín pracoval v místním zemědělském družstvu. 

Zasloužil se i o zvelebení naší obce. Velký podíl má na 

výstavbě autobusových čekáren, myslivecké chaty, 

sportovního areálu a hlavně líšnického kostela. Antonín 

byl opravdu nezapomenutelný a každé setkání s ním bylo 

milé, příjemné a obohacující. Krásná byla setkání 

s kamarády na „středečníčkách“, kde se setkával se svými 

vrstevníky. V jeho očích byla vidět radost ze života. 

Bohužel, každý z nás má dán určitý čas na tomto světě. 

Někdo je zde krátce, jiný má to štěstí a jeho život je delší. 

 Pán Bůh si jej povolal, viděl v něm člověka, který ve svém životě nežil jen pro rodinu, 

hudbu, kamarády, ale také pro víru. Važme si lidí, kteří ve svém životě nalézají sílu a naději. 

„Cítíme víru, která neškodí druhým, nýbrž je založena na opravdové lásce k bližnímu“. To jsou 

slova Antonína, člověka, na kterého budeme rádi vzpomínat. 

        Růžena Břízová a Rudolf Doleček 

STALO SE PŘED LÉTY 

• Před 140 roky v roce 1882 se stal starostou obce pan Václav Ježek, čp. 242 – nyní Fr. 

Šparlinek. 
 

• 10. 9. 1912 – je to 110 let, co nás navštívil ministr veřejných prací Dr. O. Trnka. 

Osobně jej vítal A. Urban, J. Buchmuller, Fr. Jirčík, Ant. Hůlka, K. Holubář a J. Bečka. 
 

• 28. 10. 1932 byla slavnostně otevřena rozhledna na Kapelském vrchu – Rozálka. 

Otevření se zúčastnila delegace líšnických Sokolů. 
 

• Před 150 lety byl založen svaz včelařů – 1872. Je to sto let, kdy v Líšnici bylo v září 

1922 evidováno 25 včelařů.  
 

• 14. 11. 1942 byl zatčen pan F. Weirauch, velký přítel pana Fr. Hůlky, pozdějšího 

předsedy okresního výboru TJ. Bohužel pan Weirauch se z koncentračního tábora 

nevrátil. 

• V roce 1952 převzalo hospodářské družstvo Korábův mlýn. 
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• Před 65 lety byla 5. září 1957 ustavující schůze JZD. 
 

• V roce 2002 byla velkou zásluhou pana Ant. Břízy provedena oprava omítky kostela 

a márnice. Na této akci se podílel velký počet místních občanů. 

 POHÁDKA Z OLŠINY 

 Život v horách a podhůří nebyl a ani dnes není žádný med. Většina zboží se musí dovézt a 

to, co se na horách vyrobí nebo z lesa či ze země vytěží, je potřeba zase odvézt. Dnes se 

všechno vozí auty, ale dříve to musely odvézt potahy s koníky. 

 Takovou skoro šlechtou mezi povozníky byli formani. Pýchou každého z nich byly koně. 

To museli být koníčci jedna radost. Řemení pěkně nablýskané, chomouty mosazí pobité, do 

zlatova vycíděné a poklice a všechny ozdoby (dodneška se jim říká darmověsy) se musely 

lesknout, až oči přecházely. 

 Takového člověka jsme obdivovali i u nás v Líšnici. Žil skromně v části obce zvané Olšina. 

Byl to vlastně takový ostrůvek, kde byly tři chaloupky, V jedné takové žil se svoji rodinou 

forman Jan Lux. Jezdil po okolí, svážel dřevo, vozil do místní mlékárny mléko, pomáhal lidem 

se vším, co potřebovali přivézt nebo odvézt. Staral se o rodinu a občas si šel zapytlačit ke 

splavu, aby chytnul nějakou rybu. To ale nebylo pochuti hastrmánkovi, který v nedaleké tůni 

bydlel. Ten vodník se jmenoval Matěj. Čas od času formana Luxe při chytání ryb vystrašil. Chytil 

jej za nohu a tahal jej do tůně. Ten se ale nedal a milého hastrmánka vždy přepral. Po čase se 

skamarádili, Matěj začal chodit k Luxovým na besedy. Ti pěstovali na zahradě švestky, tak bylo 

o dobroty postaráno. Buchty, švestkové knedlíky a také slivovička. Hastrmánek byl štěstím bez 

sebe. Vodník nevěděl, jak by se formanovi odvděčil. Až jednou po velkém dešti viděl, jak Jan 

Lux přijel celý promočený. Jel až z Jablonného a nebyla na něm ani nitka suchá. V této chvilce 

dostal Matěj nápad. Asi za týden přišel na návštěvu. Dostal štamprličku a buchtičku, 

pochopitelně švestkovou. Poděkoval a podal formanovi kabátek a klobouk. Ten se na dárek 

podíval a začal se smát. Kabátek byl malinký jako pro miminko a o kloboučku ani nechtěl mluvit. 

Vodník jej ale přemluvil. Po přesvědčování si začal kabát oblékat. Jaké bylo překvapení, ten se 

zvětšoval podle postavy a klobouk podle hlavy. Forman začal oblečení používat. Když bylo léto, 

kabát chladil, v zimě zase hřál a ani kapku vody nepustil. Všichni formani a povozníci mu 

oblečení záviděli. Každý byl zvědav z jakého materiálu to je ušité. Pan Lux se jen usmíval a 

nikomu nic neřekl. Jen on věděl, že hastrmánek to ušil z kůže sumce. Dříve totiž nebyla o ryby 

v naší Orlici žádná nouze. Dnes by už vodník těžko takového něco ušil. Když pan Jan Lux zemřel, 

vodník se odstěhoval, prý si našel domov až v tůni u Litic. 

Podle Vojtěcha Nováka, Rudolf Doleček  
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 VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V neděli 15.5.2022 jsme v sokolovně přivítali nejmladší občánky- - Natálii Luxovou, 

Samuela Karasze, Vojtěcha Karla Mariánuse, Adinu Venclovou, Lauru Boumovou a Rozálii 

Trýbovou. Dětem i rodičům přejeme vše dobré.  
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 VZPOMÍNÁME 

24. listopadu uplyne sedm let, kdy nás nečekaně 
opustila naše milovaná manželka, maminka, 
babička a prababička, sestra, švagrová a teta, 
paní Marie Malečková.  

Kdo jste jí znal, věnujte jí společně s námi tichou 
vzpomínku.  

Rodina Malečkova 

 

 
 

 

 

 

 

Středeční provoz sběrného dvora končí ve středu 26. 10. 2022! 

Do května 2023 bude otevřený pouze o sobotách. 

Poslední letošní svoz BIOODPADU proběhne v pátek 18. 11. 2022 

(ve čtvrtek 17. 11. 2022 je státní svátek)! 

UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA ZPRAVODAJE BUDE 09. 12. 2022 
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Registrováno MK ČR E 14134. Periodický tisk územního samosprávného celku  

Redakce e-mail: michalschreiber@seznam.cz nebo oulisnice@orlicko.cz  
tel. 737 332 852 

Neprošlo jazykovou úpravou. Vychází nákladem 200 ks, dotovaná cena 15,- Kč, 19. 10. 2022 
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